
СОДЕРЖАНИЕ

ЛИТЕРАТУРОВЕДЕНИЕ КАК НАУКА. ТЕОРИЯ ЛИТЕРАТУРЫ. ЛИТЕРАТУРНАЯ КРИТИКА

Теоретические основы и методологические принципы литературоведения

Махлин В.Л. «Литературная теория» как вызов академическому литературоведению, (1960–1990-е годы). Часть 1.	
Исторические предпосылки литературной теории	9
Пахсарьян Н.Т. Коснуться «истины»: поэзия перед лицом наук и знаний. (Обзор материалов тематического номера журнала «История. Литература. Теория»)	23

История литературоведения и литературной критики

Юрченко Т.Г. «Товарищ князь». Рец. на кн.: Ефимов М.В., Смит Дж. Святополк-Мирский	31
--	----

Направления и тенденции в современном литературоведении и литературной критике

Лозинская Е.В. Новые книги по нарратологии. Часть 1. Общее пространство теории. (Обзор)	38
Юрченко Т.Г. Ольфакторное пространство русской литературы: проблемы изучения. Часть 1. Поэзия. (Обзор)	56

Литературные связи и влияния, сравнительное литературоведение

- Никульцева В.В. Эстетизм или эгоцентризм? (К вопросу об «уйальдовской» маске Игоря-Северянина) 69

Поэтика и стилистика художественной литературы

- Миллионщикова Т.М. Аспекты типологии и поэтики пародии в исследованиях американских славистов о русской литературе XIX в. (Обзор) 82

Литература и общество

- Колосова Е.И. Общества антиквариев в контексте британской литературы XVIII в. (Обзор) 95

ИСТОРИЯ ВСЕМИРНОЙ ЛИТЕРАТУРЫ

Литература Средних веков и Возрождения

- Лозинская Е.В. Рецензия на кн.: Vertical readings in Dante's *Comedy* / ed. by Corbett G., Webb H. – Vol. 3. [Вертикальные прочтения «Комедии» Данте / под ред. Корбетта Дж., Вебб Х. – Т. 3] 109

- Лучанская М.В. Рецензия на ст.: Peterson K. Koodinvaihto Mikael Agricolan Messu-Teoksessa. [Петерсон К. Сочетание литературных и языковых кодов в «Мессе» Микаэля Агриколы] 119

Литература XVII–XVIII вв.

- Пахсарьян Н.Т. Рецензия на кн.: Hartmann P. Marivaux, entre ironie et empathie. [Артман П. Мариво между иронией и эмпатией] 126

Литература XIX в.

Русская литература

- Маньковский А.В. «Рассказ отца Алексея» в составе цикла «тайных повестей» И.С. Тургенева: предварительные итоги изучения. (Обзор) 133

Зарубежная литература

- Красавченко Т.Н. Брэм Стокер и его роман «Дракула» в культурно-историческом контексте 146

Литература XX–XXI вв.

Русская литература

- Маньковский А.В. Рецензия на кн.: Пастернак: проблемы биографии и творчества. К 60-летию Нобелевской премии .. 159
Жулькова К.А. Роман Е.Г. Водолазкина «Брисбен»: особенности поэтики. (Обзор)..... 168

CONTENTS

LITERARY STUDIES AS A BRANCH OF HUMANITIES. THEORY OF LITERATURE. LITERARY CRITICISM

Theoretical foundations and methodological principles of literary studies

Makhlin V.L. «Literary theory» as a challenge to academic literary studies (1960s–1990s). Part 1. The historical background of «Literary theory»	9
Pakhsarian N.T. Touch the «Truth»: poetry in face of science and knowledge. (Review of the special issue of the journal «History. Literature. Theory»).....	23

The history of literary studies and literary criticism

Yurchenko T.G. «Comrade Prince». Book review: Efimov M.V., Smith G. Svyatopolk-Mirsky	31
---	----

Trends and directions in the contemporary literary studies and literary criticism

Lozinskaya E.V. New books on narratology. Part 1. The common space of theory. (Review)	38
Yurchenko T.G. The olfactory space of Russian literature: problems of research. Part 1. Poetry. (Review)	56

Literary relationships and influences, comparative literature

Nikultseva V.V. Aestheticism or egocentricity? (On the «Oscar Wild» mask by Igor-Severyanin)	69
--	----

Poetics and stylistics

- Millionshchikova T.M. Aspects of the typology and poetics of parody in the studies of American Slavists on Russian literature of the nineteenth century. (Review) 82

Literature and society

- Kolosova E.I. Antiquary societies in the context of eighteenth-century British literature. (Review) 95

THE HISTORY OF WORLD LITERATURES

Medieval and Renaissance literatures

- Lozinskaya E.V. Book review: Vertical readings in Dante's *Comedy* / ed. by Corbett G., Webb H 109
 Luchanskaya M.V. Review on article: Peterson K. Koodinvaihto Mikael Agricolan Messu-teoksessa 119

17th- and 18th-century literatures

- Pakhsaryan N.T. Book review: Hartmann P. Marivaux, entre ironie et empathie 126

19th-century literatures

Russian literature

- Mankovsky A.V. «The Story of the Priest Alexei» as a part of the cycle of «mysterious stories» by I.S. Turgenev: preliminary results of the study. (Review) 133

Foreign literatures

- Krasavchenko T.N. Bram Stoker and his novel «Dracula» in cultural-historical context 146

20th- and 21st-century literatures***Russian literature***

Mankovsky A.V. Book review: Pasternak: problems of biography and creativity. On the 60th anniversary of the Nobel Prize awarded to him	159
Zhulkova K.A. E.G. Vodolazkin's novel «Brisbane»: Features of poetics. (Review).	168